
 

Akademický senát 

Akademický senát 
Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 

www.faf.cuni.cz/as 

Zápis ze 7. zasedání Akademického senátu 

č. j.  UKFaF/304200/2024 

konaného dne 26. 6. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Čech Petr (od 14:33), Čech Stanislav, doc. Červený 
Lukáš, dr. Hradiská Breiterová Kateřina, Mgr. Hrdinová Iva, Janovcová Hana, dr. Jirkovský 
Eduard (do 16:52), dr. Kastner Petr, doc. Krátký Martin, Kučerová Eliška, dr. Kudláčková 
Zděnka, Ptačin Tomáš, Mgr. Reguli Adam, Mgr. Sedláček Patrik, doc. Sklenářová Hana, dr. 
Vokřál Ivan, doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš (do 14:48), doc. Kučera Radim, prof. 
Nachtigal Petr (do 14:48), prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka (do 16:41) 
 
Hosté: Mgr. Mašková Eliška (připojena online), Mgr. Matějka Lukáš 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: Cápayová Mária, dr. Doseděl Martin, Klusák Ondřej, dr. Macháček Miloslav,  
doc. Malý Josef, prof. Nováková Lucie, prof. Zimčík Petr 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Rozvaha příjmů a výdajů Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové na rok 2024 

6. Výroční zpráva o činnosti za rok 2023 

7. Projednání usnesení SK AS FaF UK k návrhu nové akreditace SP farmacie 

8. Různé 

 
 
 
 
 



1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:05 zahájil 7. zasedání senátu. Na 

úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  

 

Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Mgr. Adam 

Reguli a Mgr. Patrik Sedláček, zápis provedla Ivana Dvořáková. 

 

 

2. Schválení programu 

S navrženým programem 7. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany senátorů 

nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 

předseda AS FaF UK doc. Krátký vyzval senátory k hlasování o jeho schválení.  

 

Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil program 7. zasedání. 

 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Pokračují přípravy podmínek nové akreditace studijního programu Farmacie. 

o Poděkování za účast i diskuzi na kulatém stole k návrhu nové akreditace SP 

farmacie dne 29. května 2024. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy či připomínky.  

 

Doc. Roh za prof. Zimčíka /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Mephared 2: 

o Byla dokončena základní nosná konstrukce stavby.  

o Žádost o poskytnutí dotace z Národního plánu obnovy pro projekt Biocentrum 

Albertov a Mephared 2 byla přijata Ministerstvem školství, mládeže 

a tělovýchovy.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi 

 

Dr. Kudláčková připomněla, že v průběhu stavby kampusu Mephared 1 byla senátorům 

umožněna prohlídka staveniště, a dotázala se, zda by byla tato možnost i nyní u stavby 

kampusu Mephared 2. 

Doc. Roh poděkoval za zájem a uvedl, že prohlídku není problém zajistit. 

 

Doc. Roh za prof. Novákovou /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Setkání k zahájení akademického roku se uskuteční dne 24. září 2024 od 15 hodin 

v koridoru, jsou zváni všichni zaměstnanci i studenti.  

• Oslavy 55. výročí založení Farmaceutické fakulty UK 



o Již byly rozeslány pozvánky sponzorům, významným absolventům a hostům. 

Účast přislíbila PharmDr. Markéta Marvanová, Ph.D., současná děkanka Skaggs 

School of Pharmacy na Pacific University v Oregonu. Součástí programu bude 

i plenární přednáška paní děkanky na téma vzdělávání farmaceutů ve 

Spojených státech amerických. 

o Společenský program bude probíhat v Petrof Gallery, kde bude mj. též 

představen Absinthe La Pharmacienne. 

• Poděkování za přípravu a realizaci propagace fakulty v rámci Veletrhu vědy, VědaFestu 

a Jarní školy Juniorské Univerzity Karlovy.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy či připomínky.  

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/:  

• Dětská skupina Fafík 

o Proběhla neohlášená kontrola z Krajské hygienické stanice Hradec Králové. 

Kontrola nenalezla žádný nedostatek. 

o Na místo hlavní pečující osoby (chůvy) byla na základě výběrového řízení 

přijata Mgr. Veronika Šemberová. Zároveň byla přijata třetí chůva na částečný 

úvazek. 

o Po přestěhování Fafíku do prostor kampusu Mephared 2 bude kapacita 

skupiny navýšena až na 16 dětí. 

• Ve spolupráci s proděkanem pro vědeckou činnost a doktorské studium prof. Štaudem 

budou organizována pravidelná setkání k výzkumu, v rámci nichž budou akademickým 

pracovníkům předávány aktuální informace o projektech. První setkání se uskuteční 

23. září 2024 a informace budou rozeslány v nejbližších dnech. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi 

 

Dr. Jirkovský požádal, zda by mohly být na webových stránkách Vědeckého portálu FaF UK 

vytvořeny sekce pro jednotlivé vyhlášené a řešené projekty pro lepší orientaci ve 

zveřejňovaných informacích. Nyní je snadné podstatné informace ve velkém množství zpráv 

přehlédnout. 

Prof. Šimůnek odpověděl, že pro každého uživatele mohou být podstatné jiné informace, 

nicméně i toto téma by mohlo být diskutováno na setkáních k výzkumu.  

 

Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Dne 25. června 2024 fakultu navštívili zástupci Rektorátu UK za účelem předání 

informací ohledně uspořádání celoživotního vzdělávání.  

• Z Rektorátu UK jsme obdrželi žádost o připomínky k novému Studijnímu a zkušebnímu 

řádu Univerzity Karlovy, který bude vycházet z novely zákona č. 111/1998 Sb., 

o vysokých školách. Predikované připomínky již byly zapracovány a na některých 

dalších, zejm. ohledně doktorského studia, se ještě bude dále pracovat. 

• Ve čtvrtek 27. června 2024 se ve Velké aule Karolina uskuteční magisterské promoce 

absolventů studujících v nové akreditaci. 



• Proběhlo přijímací řízení do studijních programů Farmacie a Laboratorní diagnostika 

ve zdravotnictví. Poděkování všem, kteří se podíleli na úspěšném průběhu.  

▪ Počet zapsaných studentů přijatých bez přijímacích zkoušek do SP 

farmacie je 220 (v předchozím akademickém roce 238), což mělo vliv 

na počty přijatých v rámci přijímacího řízení.  

• Poděkování ambasadorům za veškerou činnost, probíhá proces vyplacení stipendií. 

• Státní závěrečné zkoušky 

o Proběhla schůzka s garanty „státnicových” předmětů, na základě, které budou 

vypsány na začátku akademického roku 2024/2025 všechny termíny, s nimiž 

budou studenti moci v průběhu roku počítat. 

o Studentům 5. ročníku by mělo být umožněno složit případně státní zkoušku i 

v předvánočním termínu. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi  

 

Místopředsedkyně Janovcová poděkovala jménem ambasadorů za přiznání stipendia 

a zeptala se, kolik studentů již absolvovalo v nové akreditaci. 

Doc. Kučera uvedl, že z počtu 120–125 studentů nyní absolvovalo 63, ostatní ještě nesložili 

všechny státní zkoušky.  

 

Dr. Bárta se dotázal na celkový počet přijatých studentů. 

Doc. Kučera odpověděl, že ještě neproběhly všechny zápisy, následující termín je 11. července 

2024.  

Doc. Roh doplnil, že se dá očekávat nižší počet než v přechozím akademickém roce. 

U studijního oboru Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví pokračuje trend kvalitních 

uchazečů, pravděpodobně s ohledem na průchodnější studium a jasné představy o uplatnění 

absolventů.  

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Nachtigal /Studijní záležitosti – Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve 
zdravotnictví/: 

• Výsledky přijímacího řízení 

o Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví 

▪ Prezenční forma studia: z 250 uchazečů bylo 68 studentů přijato na 

základě přijímacího řízení a 130 bez přijímacích zkoušek. Zapsalo se 77 

studentů, což odpovídá opět třem studijním skupinám. 

▪ Kombinovaná forma studia: z 50 uchazečů očekáváme zápis cca 25 

studentů (termín zápisu 10. července 2024). 

o Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví 

▪ Z důvodu kapacitních omezení výuky ve Fakultní nemocnici Hradec 

Králové bude otevřena jedna studijní skupina. Přijato bylo 37 studentů.  

o Pharmacy 



▪ Bylo přijato 70–80 studentů na základě přijímacích zkoušek. Bodové 

hranice byly obdobné jako u SP Farmacie. Cílem je otevření tří 

studijních skupin. 

o Pharmaceutical Sciences  

▪ Aktivně komunikují 2 studenti, kteří již uhradili polovinu školného.  

• Disciplinární komise 

o Proběhlo disciplinární řízení se studentem, kterému byl za podvodné jednání 

při konání zkoušek uložen trest podmínečného vyloučení ze studia do konce 

akademického roku 2025/2026. 

o Dalších pět případů bude řešeno pravděpodobně v říjnu. 

o Jakékoli podvodné jednání studentů je třeba nadále postoupit disciplinární 

komisi. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi  

 

Doc. Sklenářová se zeptala, zda vedení fakulty uvažuje o přijetí většího počtu studentů do 

programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví. 

Doc. Roh odpověděl, že pro akademický rok 2024/2025 budou otevřeny tři plnější studijní 

skupiny, jestliže by se počet uchazečů v dalších letech navýšil, dalo by se uvažovat o čtyřech 

studijních skupinách. Počty studentů v jednotlivých studijních programech ovlivní i otevření 

SP Léčivé rostliny a nutraceutika, a pochopitelně stále lze uvažovat o dalších studijních 

programech. 

Dr. Bárta a doc. Krátký doplnili, že zaznamenali výrazný nárůst kvality studentů letošního 

prvního ročníku SP Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví oproti předchozím ročníkům.  

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Gratulace k nominaci čerstvého absolventa doktorského studijního programu 

Pharmacology and Toxicology Youssif A Youssif Budagaga, Ph.D., na jednu z Cen za 

mimořádný vědecký výsledek v rámci účelové podpory Grantové agentury Univerzity 

Karlovy.  

• Byly schváleny akreditace doktorských studijních programů Farmakologie 

a toxikologie a Patobiochemie a xenobiochemie realizovaných ve spolupráci 

s Lékařskou fakultou v Hradci Králové, a to v českém i anglickém jazyce. 

• Setkání k výzkumu, o kterých informoval prof. Šimůnek, budou probíhat na 

dobrovolné bázi a jejich cílem je přispět k větší informovanosti. 

• Informace ze setkání děkanů pro vědeckou činnost s prorektorem pro vědeckou 

a tvůrčí činnost prof. Krištoufkem, které se konalo dnes dne 26. června 2024 

o Pan prorektor uvedl, že napříč fakultami je malý zájem o evropské projekty, 

což by rád napravil.  

o Dne 20. června 2024 byly společností Clarivate zveřejněny nové impact faktory. 

▪ Došlo ke sloučení edice SCIE a ESCI, což vnese chaos do stávající 

metodiky rektorátních výkonových ukazatelů/hodnocení vědy, mj. 



proto, že časopisy edice ESCI nejsou Rektorátem UK hodnoceny, a tedy 

ani financovány.  

▪ Zároveň se po sloučení některé časopisy z “druholigové” edice ESCI 

dostaly mezi “prvoligové” SCIE. 

▪ Doporučeno řídit se tabulkou připravovanou Střediskem vědeckých 

a knihovnických informací FaF UK. 

▪ Dle informací prorektora Krištoufka nebudou časopisy edice ESCI 

financovány ani v roce 2025 (hodnocení za publikace z roku 2024). Ke 

změnám v přístupu hodnocení časopisů ESCI pravděpodobně dojde, ale 

diskuse k tomuto tématu začnou nejdříve na podzim tohoto roku. 

o Novela zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách 

▪ Připravovaná novela zákona počítá s tím, že Institucionální podpora na 

dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace (IP DKRVO) nebude 

moci být použita na financování doktorandských stipendií. To by však 

odporovalo vnitřním předpisům FaF UK, jedná se tedy o zásadní otázku. 

▪ Novela také definuje rozdíl mezi prezenční a kombinovanou formou 

doktorského studia a stanovuje, že standardní doba studia v prezenční 

formě by měla být 3 roky a v kombinované formě 4 roky. To by však 

znamenalo jednoznačné snížení kvality studia, a je tedy nezbytné návrh 

ještě upravit. 

▪ V připravované novele bude nezbytné přepracovat řadu témat. 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Jirkovský doplnil, že nad verzí novely zákona o vysokých školách, která byla předložena 

Senátu PČR, vznikla debata o možné redukci i některých podmínek doktorského studia 

(prvoautorské články apod.). 

Prof. Štaud uvedl, že toto lze upravit v rámci fakultních předpisů, ale opět je to příklad úprav 

s negativním vlivem na kvalitu studia a absolventů. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy ani připomínky.  

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/:  

• Financování projektu Mephared 2 

o Zápůjčka od Univerzity Karlovy na předfinancování projektu (360 mil.) bude 

splacena prostředky vyplacenými ex ante z Národního plánu obnovy přímo na 

účet UK. 

o Kvestor UK Mgr. Maňásek požádal o informace, jaký objem prostředků jsou 

Farmaceutická a Lékařská fakulta v Hradci Králové schopny ročně vložit do 

spolufinancování. 

▪ V roce 2024 se fakulty zavázaly k financování 34 mil. Kč bez čerpání ze 

zdrojů v rámci konceptu „vnitrobanky“ a Fondu na investiční rozvoj 

fakult a dalších součástí („Mikuláš“). 

▪ V roce 2025 budou závazky dosahovat pravděpodobné výše 800 mil. 

Kč, bude tedy nezbytné požádat o spolufinancování a zápůjčku z fondu 



„Mikuláš“. FaF UK se zavázala hradit cca 40 mil. Kč a LF HK cca 100 mil. 

Kč. 

▪ V roce 2026 by měly závazky činit více než 1 mld. Kč a obě hradecké 

fakulty předpokládají spolufinancování ve výši 20 mil. Kč, což bude 

odpovídat i výši ročního objemu splátek v dalších letech.  

▪ Informace ke spolufinancování byly zpracovány v návaznosti na 

aktuální harmonogram a rozpočet.  

• Informace z porady tajemníků 

o Proces schvalování vnitřního mzdového předpisu se pozdržel z důvodu chyby 

v číslování, ale stále by měla být reálná registrace během června a nabytí 

účinnosti od 1. července 2024.  

o Od 1. července 2024 platí povinnost hlásit České správě sociálního zabezpečení 

všechny uzavřené dohody o provedení práce (postupně i zdravotní pojišťovně). 

Předpokládá se, že od 1. ledna 2025 vznikne povinnost odvádět z těchto dohod 

odvody na zdravotní i sociální pojištění s odlišnými podmínkami pro ohlášené 

a neohlášené smlouvy. 

o Je připravováno nové opatření rektora Zásady pro sjednávání smluvní mzdy.  

o S účinností od 1. července 2024 bylo vydáno nové opatření rektora č. 24/2024 

Postup při podávání žádostí o přidělení podpory malého rozsahu (de minimis) 

na Univerzitě Karlově. 

▪ Výše podpory de minimis, která může být přidělena jednomu podniku, 

činí 300 000 EUR. Limit se počítá jako součet přidělených podpor za 

období posledních 3 let od data přiznání nejnovější podpory. Je tedy 

důležité nahlásit dotace v tomto režimu včas.  

o Na základě novely OR č. 30/2020 Pravidla pro zadávání veřejných zakázek 

v rámci UK se s účinností od 1. července 2024 navyšují limity u zakázek malého 

rozsahu a jsou stanoveny rozšířené odpovědnosti děkanů fakult a ředitelů 

součástí univerzity. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK  

Dr. Kudláčková přednesla podklady ze zasedání AS UK dne 24. května a 21. června 2024. 

• Vystoupení rektorky UK prof. Králíčkové: 

o Prostředky pro veřejné vysoké školství budou v roce 2025 navýšeny o 6 mld. 

Kč; na podporu mzdové koheze bude vyčleněno 800 mil. Kč a na podporu 

excelence 200 mil. Kč (obě výzvy již byly Ministerstvem školství, mládeže 

a tělovýchovy vyhlášeny). 

o Univerzita Karlova by měla obdržet 65 mil. Kč na podporu přijíždějících 

akademiků, podporu vědkyň po mateřské dovolené a další. 



o UK bude hledat prostřednictvím konsorcií další evropské granty a využívat 

vnitřní zdroje. Česká republika se připravuje na pozici v programu FP10 

(Rámcový program pro výzkum a inovace na období 2028-2034 připravovaný 

Evropskou unií, který naváže na současný program Horizont Evropa). 

o Dne 21. června 2024 uplynulo půl roku od tragického útoku na Filozofické 

fakultě Univerzity Karlovy 

▪ Bude vydáno speciální číslo časopisu FORUM věnované FF UK. 

▪ 21. června 2024 bylo na náměstí Jana Palacha odhaleno pamětní místo 

tragédie. 

▪ UK vznesla stížnost na nedostatečnou dobu, po kterou bylo možné 

nahlížet do usnesení Policie ČR a vyjádřit se k němu (pouze tři dny). 

o Proběhla diskuze o faktorech, které by měly hrát roli při rozdělování 

přidělených finančních prostředků. 

o Již existuje novela zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, č. 2, podle níž 

by měly vysoké školy platit za akreditaci. Univerzita Karlova připravuje první 

reakci a rektorka UK zároveň vyzvala rektory ostatních vysokých škol, aby jí 

zaslali své podněty, které předá společně Ministerstvu školství, mládeže 

a tělovýchovy.  

o K novele zákona č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu, experimentálního 

vývoje a inovací, zatím nemáme žádné nové informace.  

▪ Mgr. Matějka doplnil, že byl vznesen ještě jeden návrh, který bude nyní 

projednán Poslaneckou sněmovnou PČR. 

o Dne 24. června 2024 se ve Valdštejnské zahradě uskutečnila Zahradní slavnost 

k zakončení akademického roku. 

o Univerzita Karlova obdržela petici týkající se bezpečí palestinských studentů na 

UK. Petice byla postoupena ombudsmance UK dr. Šámalové, dosud však 

nebyla vyzvána k jejímu řešení. 

• Ostatní informace: 

o AS UK schválil návrh dílčí změny Vnitřního mzdového předpisu UK a legislativně 

technickou opravu textu ze dne 24. května 2024 (změna číslování odstavce 8). 

o AS UK projednal záměr uzavřít Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 

8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

a doporučil jej předložit Správné radě UK k vydání písemného souhlasu s jeho 

uzavřením. 

o AS UK delegoval členy do Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Karlovy. 

o AS UK nominoval do Komise pro přidělování startovacích bytů RNDr. Andreje 

Farkaše a Bc. Dominiku Erbekovou, BSc.; do Komise pro komunikaci a PR 

Univerzity Karlovy (KaPR) Mgr. Terezu Entlerovou, Mgr. Jana Bičovského, 

Ph.D., a Karla Mikulčáka. 

o Akademickým senátem UK byla schválena Výroční zpráva o hospodaření UK za 

rok 2023, Výroční zpráva o činnosti Univerzity Karlovy za rok 2023 a Principy 

pro rozdělování příspěvků a dotací na Univerzitě Karlově pro rok 2025 ve znění 

modifikace předkladatele. 



o AS UK vyjádřil kladné stanovisko k návrhu Opatření rektora Zásady pro 

sjednávání smluvní mzdy na Univerzitě Karlově a k uzavření rámcové smlouvy 

o poskytování finančních služeb s Komerční bankou, a. s. 

▪ Nyní využije Rektorát UK, Fakulta tělesné výchovy a sportu 

a Přírodovědecká fakulta. Další fakulty a součásti mohou přistoupit 

v případě zájmu ke smlouvě dodatkem nebo připojením se k RUK. 

▪ Jedná se o pilotní projekt pro budoucí „vnitrobanku“. 

o V souvislosti se zmiňovanou peticí přijal AS usnesením, v němž připomíná, že 

odmítá jakékoli projevy diskriminace zahrnující omezení možnosti účastnit se 

akademického života na základě etnické příslušnosti nebo národnosti.  

o AS UK vyjádřil kladné stanovisko k dokumentu Zásady pro sjednávání smluvní 

mzdy na Univerzitě Karlově.  

 

Dr. Kudláčková dále přednesla podklady ze zasedání studijní a legislativní komise a komise pro 

třetí roli AS UK. 

• Studijní komise AS UK: 

o Navýšení doktorských stipendií na UK v souladu s připravovanou novelou 

zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, předpokládá vedení univerzity od 

roku 2026. 

o Změna pravidel pro podávání přihlášek do doktorských studijních programů – 

nově bude uchazeč podávat pouze jednu přihlášku pro obě formy studia 

(kombinovanou i prezenční) a nebude tak hradit dvakrát poplatek. 

o Proběhla diskuze o přijímacích zkouškách na 3. lékařské fakultě UK. Vedení UK 

přislíbilo situaci prověřit, vyžádalo si stížnosti uchazečů adresované vedení 

fakulty.  

• Legislativní komise AS UK: 

o Pracovala na legislativně technické opravě Vnitřního mzdového předpisu. 

• Komise pro třetí roli AS UK: 

o Na zasedání dne 23. května 2024 byla zvolena nová předsedkyně komise Mgr. 

Tereza Entlerová. 

o Byl předložen materiál o sjednocení uchazečských webů, dokončuje se česká 

verze a během prázdnin bude připravena anglická verze. Termín v říjnu 2024 

platí. 

o Komise přijala usnesení o podpoře celouniverzitního sjednocení názvů 

a zkratek. 

  
Dr. Jirkovský následně přednesl podklady z ekonomické komise a komisí pro informační 

technologie a pro vědu AS UK. 

• Ekonomická komise AS UK: 

o Návrh rozdělení prostředků poskytnutých Ministerstvem školství, mládeže 

a tělovýchovy na mzdovou kohezi pro rok 2024. 

▪ Po rozsáhlé kritické debatě k dokumentu bylo vedením UK sděleno, že 

jelikož se jedná o projektové finance, nepodléhá jejich rozdělení 

schválení AS UK. O jejich rozdělení rozhoduje výhradně paní rektorka 

a senát byl o něm pouze informován. 



o S ohledem na množství nevyužívaných budov v majetku UK (např. budova 

Husitské teologické fakulty na adrese Roháčova 66 či prostory Fakulty tělesné 

výchovy a sportu) požádala Ekonomická komise vedení univerzity o předložení 

tabulky nemovitých prostor Univerzity Karlovy, které jsou pronajímány, 

a o analýzu jejich možného využití ve prospěch zaměstnanců a studentů UK. 

• Komise pro informační technologie AS UK: 

o Bylo přijato usnesení o podpoře migrace AS UK do prostředí Microsoft 365. 

Plénum AS UK usnesení nepřijalo, do konce prázdnin proto komise představí 

materiál k benefitům i úskalím, poté bude moci senát projednat. 

o Byl představen materiál o technicko-organizačním návrhu provozu 

studentských e-mailových adres na cloudu Microsoft 365 a aktuální situace na 

UK v oblasti kyberbezpečnosti. 

• Komise pro vědu AS UK: 

o Komise byla seznámena s počtem postdoktorandů na univerzitě a návrhem 

Strategie pro práci s postdoktorandy. 

o Byl představen návrh úpravy dokumentu Kritéria pro habilitační řízení a řízení 

ke jmenováním profesorem na Univerzitě Karlově. Členy komise byl zcela 

zamítnut, protože nereflektoval připomínky, resp. je špatně interpretoval. 

Bude snaha vytvořit zcela nový materiál a představit jej během podzimu 2024. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

5. Rozvaha příjmů a výdajů Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové na rok 2024  

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a předal slovo tajemnici fakulty. 

Ing. Vlčková nejprve poděkovala za projednání rozvahy Ekonomickou komisí AS FaF UK. 

• Rozvaha byla vypracována na základě známých údajů, je rozdělena na provozní 

a kapitálovou část.  

o V provozní části dorovnávají očekávaný meziroční pokles prostředků ve výši 

cca 10 mil. Kč finance z dotace na projekty z Operačního programu Jan Amos 

Komenský, provozní výsledek by měl být vyrovnaný.   

o V kapitálové části je podstatná rozvaha Fondu investičních prostředků, z něhož 

budeme investovat do spoluúčasti na projektu Mephared 2.  

Předseda Ekonomické komise AS FaF UK doc. Červený uvedl, že se komise dokumentem 

zabývala, nemá k němu připomínky a doporučuje senátu jeho schválení. 

 

Doc. Krátký konstatoval, že předsednictvo AS FaF UK neobdrželo k rozvaze dotazy ani 

připomínky a otevřel diskuzi. 

 

Dr. Jirkovský sdělil, že v dokumentu objevil chybně uvedený název grantu, pravděpodobně se 

jedná pouze o překlep. Konkrétní název zašle tajemnici fakulty písemně. 



Ing. Vlčková poděkovala za připomínku. 

 

Hlasování: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil Rozvahu příjmů a výdajů Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy 

v Hradci Králové na rok 2024. 

 

 

6. Výroční zpráva o činnosti za rok 2023 

Doc. Roh jako předkladatel návrhu poděkoval Ing. Štěpánové za zpracování výroční zprávy 

i všem, kteří se podíleli na jejím připomínkování. Díky velmi proaktivnímu přístupu by mohla 

být finální verze dokumentu připravena do konce června 2024. 

Ing. Vlčková doplnila, že nyní ještě budou doplněny obrázky a po schválení Akademickým 

senátem FaF UK bude možné zprávu zveřejnit. 

Doc. Krátký jménem předsednictva senátu poděkoval za připomínky a dodal, že během 

dnešního dne zaslal paní tajemnici verzi s jazykovými korekcemi i úpravou formátování 

tabulek, již však bez věcných změn.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Kučera se vyjádřil k dotazu dr. Vokřála, který se týkal návrhu uvádět ve zprávě i počty 

absolventů podle absolvovaného zaměření. Doc. Kučera uvedl, že se jedná o jednotky 

studentů v jednotlivých zaměřeních.   

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát schválil Výroční zprávu o činnosti FaF UK za rok 2023. 

 

7. Projednání usnesení SK AS FaF UK k návrhu nové akreditace SP farmacie  

Doc. Krátký uvedl bod a předal slovo předsedkyni Studijní komise AS FaF UK doc. Vraníkové. 

Doc. Vraníková sdělila, že se komise sešla dne 11. června 2024 s cílem zaujmout stanovisko 

k připravované změně ve studijním plánu SP Farmacie. Proto přijala následující usnesení. 

• Studijní komise AS FaF UK vítá diskuzi o změnách ve studijním plánu programu 

Farmacie a podporuje snahu vedení FaF UK o jeho optimalizaci. Studijní komise AS FaF 

UK konstatuje, že změna akreditace, která představuje zásadní zásah do studijního 

plánu programu Farmacie, nemůže být projednávána v časové tísni a měla by být 

důkladně prodiskutována na všech úrovních. Totéž platí pro navržený model státních 

závěrečných zkoušek. Z tohoto důvodu Studijní komise AS FaF UK doporučuje 

zamýšlené podání nové akreditace studijního programu Farmacie odložit o 1 rok 

a podrobit jej důkladné diskuzi. Zároveň doporučuje změny úzce navázat na výsledky 

učení celého programu, klíčových předmětů a předmětů propedeutických. Dále 

komise doporučuje ve spolupráci mj. s Českou farmaceutickou společností ČLS JEP 

a Českou lékárnickou komorou provést průzkum požadavků terénu na odborné 



kompetence absolventa farmacie a reflektovat jeho výsledky při tvorbě nového 

studijního plánu. 

 
Děkan fakulty doc. Roh poděkoval za účast a diskuzi na kulatém stole dne 29. května 2024 

i usnesení Studijní komise AS FaF UK. 

• Vzhledem k tomu, že se nejedná o nový studijní program, ale o novou akreditaci, není 

proces limitován konkrétním termínem. Vedení fakulty nicméně nechce setrvávat 

v současném stavu a zároveň chce změnu zkonzultovat se všemi zúčastněnými vč. 

Studijní komise AS FaF UK. 

• Materiál, který byl představen, je pouze výchozím zadáním pro zahájení diskuze. Tento 

návrh vycházel z nosné myšlenky redukce na klíčové oblasti ve smyslu profilu 

studenta, úpravě rozložení státních zkoušek i řazení předmětů během studia.  

• Žádné argumenty nebere vedení fakulty na lehkou váhu, nicméně názory se různí 

i napříč odborníky z praxe, je tedy nutné řídit se představami a potřebami fakulty.  

• Pokud jde o časový plán, považuje vedení fakulty za ideální, kdyby se příprava stihla 

před začátkem akademického roku 2025/2026, ale nejde o závazný termín i s ohledem 

na skutečnost, že nelze předem odhadnout, jak dlouho se bude návrhem zabývat Rada 

pro vnitřní hodnocení UK či Ministerstvo školství, mládeže tělovýchovy. 

• Nejedná se o jednoduchý proces a vedení fakulty se bude snažit o nalezení nejlepšího 

řešení, změna jako taková je však nezbytná. 

 

Doc. Krátký poděkoval za vyjádření a otevřel diskuzi 

 

Doc. Kučera potvrdil, že není stanoven žádný konkrétní termín, do něhož by bylo nutné novou 

akreditaci vyřešit. Jestliže však bude panovat shoda, není důvod proces zdržovat. 

Doc. Roh připomněl možnost vznést náměty na nové studijní programy, podobně jako tomu 

bylo u programu Léčivé rostliny a nutraceutika od prof. Cahlíkové. Tyto podněty nemusí 

vycházet pouze ze strany vedení fakulty. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 17-2-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí usnesení SK AS FaF UK a toto usnesení podporuje. (pozn. 

usnesení se týká návrhu nové akreditace studijního programu farmacie) 

 

Předseda akademického senátu doc. Krátký následně předal slovo místopředsedkyni 

Janovcové, která přednesla závěry ze setkání Studentské komory AS FaF UK týkající se státních 

zkoušek. 

Hana Janovcová uvedla, že zástupci studentské komory konstatovali, že zavedením 

průběžných státních zkoušek došlo ke zvýšení zátěže studentů během studia, a podporují 

návrh na zrušení průběžných státních zkoušek a jejich sjednocení ve vyšších ročnících. Zároveň 

byly představeny dva návrhy řešení: dvě státnice se třemi předměty dohromady v průběhu 

studia, nebo jedna státnice se šesti předměty na konci studia.  

 



Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Roh se dotázal, zda tedy vedením fakulty navrhovaný systém jedné povinné a jedné 

volitelné státní zkoušky nebyl studentskou komorou diskutován. 

H. Janovcová uvedla, že bylo zváženo několik návrhů včetně tohoto, nicméně na výše 

uvedených panovala největší shoda. Další z variant byla i pouze jedna závěrečná ze tří 

předmětů.  

Doc. Roh poděkoval za upřesnění, že studenti považují za ideální, aby byl profil absolventa 

definován všemi šesti klíčovými předměty. Ačkoli na dnešním jednání ještě nebyl vznesen 

finální návrh, byly diskutovány i tyto varianty řešení, jednu státní zkoušku se šesti předměty 

považuje za krok zpět. 

Doc. Vraníková podotkla, že v případě volitelné státní zkoušky je třeba vzít v úvahu, že 

organizace je významně náročnější než u dvou státnic o třech předmětech. 

Doc. Roh poděkoval za připomínku, zároveň však uvedl, že tento argument nepovažuje za 

kritérium při rozhodování. Dodal, že některé navrhované změny jsou již víceméně definitivní, 

otázky jako např. státní zkoušky jsou stále otevřené diskuzi. 

Mgr. Reguli uvedl, že zpětně považuje souhrnnou státní zkoušku za dobrou zkušenost, díky 

které bylo možné propojit vědomosti z jednotlivých předmětů do souvislostí. 

Senátor Petr Čech se zeptal, zda by byla možným řešením absolvovat pouze jednu státní 

zkoušku, a to závěrečnou z Farmakoterapie a farmaceutické péče. 

Doc. Roh odpověděl, že státní zkoušky definují absolventa. Chápe argument, že zkoušky 

z daných předmětů student již samozřejmě složil, avšak státní zkoušky přesně vymezují obor. 

Dr. Kastner sdělil, že by otázku přetížení studentů zejm. ve 3. ročníku studia mohla vyřešit 

možnost přidělit za státní zkoušku kredity. 

Prof. Štaud a doc. Roh odpověděli, že i kdyby bylo možné přidělit za státnici kredity, nebylo by 

možné znovu si daný předmět zapsat. Student by tak měl na vykonání státní zkoušky pouze 

tři pokusy v daném akademickém roce. 

Do diskuze se dále zapojili doc. Kučera, dr. Kastner, doc. Roh, doc. Červený a doc. Krátký. 

Mgr. Sedláček uvedl, že sám absolvoval souhrnnou státní zkoušku a v tomto modelu si student 

zopakoval učivo, které již procházel dříve u ústních zkoušek. Důvod pro rozdělení na tři a tři 

předměty vidí spíše v tom, že během pěti minut nebylo reálné vyzkoušet každý předmět. 

Dodal, že systém průběžných státních zkoušek nemusí vypadat ideálně, ale zná hodně 

studentů, kteří jej zvládají bez problémů. Domnívá se, že kdyby se vyjádřil každý student, a ne 

pouze ti nespokojení, bylo by hodnocení tohoto systému pozitivnější. Změnu však považuje 

za nezbytnou a návrh považuje za zdravý kompromis. 

Senátor Stanislav Čech sdělil, že chápe, že je možné průběžné státní zkoušky ve stávajícím 

modelu zvládnout, nicméně z vlastní zkušenosti ví, že studenti často musí volit mezi zkouškou 

za kredity a státnice odkládají na později. 

Do diskuze se dále zapojili doc. Sklenářová a doc. Roh.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát vzal na vědomí podněty Studentské komory AS FaF UK k systému 

státních závěrečných zkoušek a považuje je za podklady pro další diskusi. 



 

8. RŮZNÉ  

Předseda AS FaF UK doc. Krátký požádal o schválení zápisu z 6. zasedání AS konaného dne 22. 

5. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 6. zasedání AS konaného dne 22. 5. 2024. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký dále informoval, že v červnu 2024 byly předsednictvem 

Akademického senátu Univerzity Karlovy vyhlášeny volby do prvního sboru, do něhož patří 

i Farmaceutická fakulta v Hradci Králové. Volební období započne 1. února 2025. Volby se 

budou konat v listopadu 2024 a předsednictvem senátu budou vyhlášeny do konce září. Do 

AS UK budou voleni dva zástupci akademických pracovníků a dva zástupci studentů. 

 

Následně se doc. Krátký obrátil na tajemnici fakulty s dotazem, zda je pro fakultu ekonomicky 

efektivní sjednávat a hradit cestovní pojištění zaměstnanců pro zahraniční pracovní cesty 

prostřednictvím smluvního poskytovatele Colonnade Insurance S.A. Mnozí zaměstnanci mají 

uzavřené celoroční soukromé cestovní pojištění a nepožadovali by tedy jeho úhradu.  

Ing. Vlčková odpověděla, že předchozí Organizační pokyn tajemnice č. 4/2022 umožňoval 

sjednat si individuální soukromé cestovní pojištění se stejnými nebo výhodnějšími 

podmínkami. Nicméně běžná turistická pojištění se nemusí vztahovat na pracovní cesty, 

a zároveň bylo personálně náročné individuálně smlouvy s různými pojišťovnami porovnávat. 

Proto byla Organizačním pokynem tajemnice č. 1/2024 zavedena povinnost sjednat cestovní 

pojištění právě prostřednictvím smluvního poskytovatele pojištění Colonnade Insurance S.A., 

které je pro fakultu jak finančně výhodné, tak má jasně dané limity a podmínky. 

Doc. Roh doplnil, že dalším důvodem je zákonem daná povinnost zaměstnavatele zajistit 

zaměstnanci cestovní pojištění pro zahraniční pracovní cestu, která nemůže být přenášena na 

zaměstnance. 

 

Místopředsedkyně Hana Janovcová pozvala senátory na výjezdní zasedání na Patejdlově 

boudě, které se bude konat 11.-13. 10. 2024. Detailní informace budou senátorům zaslány 

emailem.  

 

Dr. Kudláčková předala pochvalu a poděkování za připomínky k Vnitřnímu mzdovému 

předpisu Univerzity Karlovy Legislativní komisi AS FaF UK a jejímu předsedovi dr. Vokřálovi od 

předsedy Legislativní komise AS UK dr. Říhy. 

 

Předseda senátu požádal v souladu s Jednacím řádem AS FaF UK o pověření předsednictva AS 

FaF UK usnášet se jménem senátu v období červenec a srpen 2024, přičemž doplnil 

procedurální náležitosti při využití tohoto pověření.  

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, proto bylo rovnou přistoupeno k hlasování.  



 

Hlasování: 16-0-3 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK pověřuje předsednictvo AS FaF UK usnášet se jménem senátu na období 

červenec-srpen 2024. 

 

Doc. Boušová se zeptala, zda vedení fakulty uvažuje o změnách podmínek pro bakalářské 

a diplomové práce v souvislosti s umělou inteligencí, která je schopna vytvořit rešeršní práci 

za studenta. Jako konkrétní návrh uvedla zrušení rešeršních a povinné vypracování 

experimentálních prací.  Doc. Roh odpověděl, že zachování bakalářských a diplomových prací 

jako povinných součástí studia považuje za nezbytné. Zvážení pouze experimentálních prací 

je možné. Prof. Štaud doplnil, že by to znamenalo velký tlak na vyučující. Doc. Boušová uvedla, 

že se jedná spíše o podnět pro další dialog. Do diskuze se dále zapojili dr. Kastner, doc. 

Červený, prof. Štaud, senátor Ptačin, doc. Sklenářová a doc. Vraníková.  

 

Následně předseda AS FaF UK oznámil, že termín následujícího zasedání senátu byl navržen 

na 25. září 2024 ve 14:00. Jelikož nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo rovnou přistoupeno 

k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-2 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK určil termín následujícího zasedání: 25. 9. 2024 ve 14:00. 

 

Dr. Vokřál se dotázal na bližší informace k plánovanému mapování budov Sever a Jih 

příslušníky Policie ČR dne 27. června 2024, o kterém informoval Ing. Polanský dne 25. června 

2024. 

Doc. Roh odpověděl, že se jedná o prohlídku budov za účelem porovnání skutečného stavu 

s online zpracovanými mapami veřejných budov, jež má PČR k dispozici. Akce bude 

koordinována pracovníky IPTO. 

 

Děkan fakulty doc. Roh závěrem poděkoval za veškerou činnost v tomto akademickém roce 

a popřál všem hezké léto. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy či připomínky.  

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.  

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast i za práci v první polovině 

tohoto kalendářního roku. Přidal se k přání hezkého léta a následně ukončil zasedání senátu 

v 16:54 h. 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 31. 7. 2024. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 7. zasedání konaném dne 26. června 2024 

 

Usnesení 7-1: AS FaF UK schválil program 7. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 7-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 7-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 7-4: AS FaF UK schválil Rozvahu příjmů a výdajů Farmaceutické fakulty 

Univerzity Karlovy v Hradci Králové na rok 2024. 

Usnesení 7-5: AS FaF UK schválil Výroční zprávu o činnosti FaF UK za rok 2023. 

Usnesení 7-6: AS FaF UK vzal na vědomí usnesení SK AS FaF UK a toto usnesení 

podporuje. (pozn. usnesení se týká návrhu nové akreditace studijního 

programu farmacie) 

Usnesení 7-7: AS FaF UK vzal na vědomí podněty Studentské komory AS FaF UK 

k systému státních závěrečných zkoušek a považuje je za podklady pro 

další diskusi. 

Usnesení 7-8:  AS FaF UK schválil zápis z 6. zasedání AS konaného dne 22. 5. 2024. 

Usnesení 7-9:  AS FaF UK pověřuje předsednictvo AS FaF UK usnášet se jménem senátu 

na období červenec-srpen 2024. 

Usnesení 7-10:  AS FaF UK určil termín následujícího zasedání: 25. 9. 2024 ve 14:00. 

Usnesení 7-11:  AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 


